

**MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS
BELARUSIAN STATE UNIVERSITY
FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS
Department of International Tourism and hospitality**

Annotation to the master's thesis

**MODERN FEATURES OF THE DEVELOPMENT OF CULTURAL
TOURISM IN HENAN PROVINCE (CHINE)**

Yan Qiqi

Scientific supervisor: Master of Science, Senior lecturer

Anastasiya Reshetnikova

Minsk, 2025

ANNOTATION

1. Structure and scope of the master's thesis: 69 p., 54 sources.

2.Keywords:CULTURAL TOURISM; TOURISM IN HENAN PROVINCE; WORLD HERITAGE; CULTURAL HERITAGE; INFRASTRUCTURE; SOCIAL AND CULTURAL FACTORS; SWOT ANALYSIS; AHP; RURAL TOURISM; GDP.

3. The content of the work

Object of the study is the cultural tourism development.

Subject of the study is modern features of the development of cultural tourism in Henan Province. Research purpose: to define the modern characteristics, influencing factors and development prospects of cultural tourism in Henan Province.

The aim of the thesis: to deeply analyze the current status of cultural tourism in Henan Province, evaluate its development potential, and explore the factors that affect its development.

Methods of research: literature research, case analysis, data analysis.

Results: This study analyzes the current situation, potential and influencing factors of the development of cultural tourism in Henan Province, and proposes corresponding improvement directions to promote the innovative development of the industry.

The study found that Henan Province has rich historical and cultural heritage and unique regional culture, including world cultural heritage, historical and cultural cities, intangible cultural heritage, etc., which provides a solid foundation for the development of cultural tourism. However, Henan Province's cultural tourism industry also faces some challenges, such as relatively weak infrastructure, insufficient excavation of cultural connotations, and slow development of cultural tourism products. In order to solve these problems, this study puts forward suggestions such as strengthening infrastructure construction, deepening cultural connotation exploration, strengthening regional cooperation, enhancing brand image, innovating cultural tourism products, and developing rural tourism. By taking these measures, Henan Province's cultural tourism industry is expected to achieve transformation and upgrading and high-quality development, and make greater contributions to the province's economic and social development.

Reliability of materials and results of the thesis: The materials used and the results of the thesis work are reliable. The work was done independently.

Recommendations for the use of the results: The research results of this thesis can be used to provide reference for the development of cultural tourism in Henan Province, which will help Henan Province to better utilize its rich cultural

tourism resources and promote the innovative development of the cultural tourism industry. The relevant government departments and enterprises in Henan Province can refer to the suggestions put forward in this paper, strengthen infrastructure construction, deepen the exploration of cultural connotations, strengthen regional cooperation, enhance brand image, innovate cultural tourism products, and promote the transformation, upgrading and high-quality development of Henan Province's cultural tourism industry.

1. Структура и объем дипломной работы: 69 страниц, 54 источников.

2. Перечень ключевых слов: культурный туризм; туризм в провинции Хэнань; всемирное наследие; культурное наследие; инфраструктура; социальные и культурные факторы; SWOT-анализ; АНР-анализ; сельский туризм; ВВП.

3. Содержание работы

Объектом развитие культурного туризма.

Предметом современные особенности развития культурного туризма в провинции Хэнань. **Цель** исследования: определить современные особенности, факторы влияния и перспективы развития культурного туризма в провинции Хэнань.

Цель дипломной работы: глубоко проанализировать текущее состояние культурного туризма в провинции Хэнань, оценить потенциал его развития и изучить факторы, влияющие на его развитие.

Методы исследования: исследование литературы, анализ случаев, анализ данных.

Результаты: В этом исследовании анализируется текущая ситуация, потенциал и факторы влияния на развитие культурного туризма в провинции Хэнань, а также предлагаются соответствующие направления улучшения для содействия инновационному развитию отрасли.

Исследование показало, что провинция Хэнань имеет богатое историческое и культурное наследие и уникальную региональную культуру, включая мировое культурное наследие, исторические и культурные города, нематериальное культурное наследие и т. д., что обеспечивает прочную основу для развития культурного туризма. Однако индустрия культурного туризма провинции Хэнань также сталкивается с некоторыми проблемами, такими как относительно слабая инфраструктура, недостаточные раскопки культурных коннотаций и медленное развитие продуктов культурного туризма. Для решения этих проблем в этом исследовании выдвигаются такие предложения, как укрепление строительства инфраструктуры, углубление изучения культурных коннотаций, укрепление регионального сотрудничества, повышение имиджа бренда, инновационные продукты культурного туризма и развитие сельского туризма. Принимая эти меры, ожидается, что индустрия культурного туризма провинции Хэнань достигнет трансформации и модернизации и высококачественного развития, а также внесет большой вклад в экономическое и социальное развитие провинции.

Достоверность материалов и результатов диссертации: Использованные материалы и результаты дипломной работы являются достоверными. Работа выполнена самостоятельно.

Рекомендации по использованию результатов: Результаты исследования этой диссертации могут быть использованы для предоставления справочной информации для развития культурного туризма в провинции Хэнань, что поможет провинции Хэнань лучше использовать свои богатые ресурсы культурного туризма и способствовать инновационному развитию индустрии культурного туризма. Соответствующие правительственные департаменты и предприятия провинции Хэнань могут ссылаться на предложения, выдвинутые в этой статье, укреплять строительство инфраструктуры, углублять изучение культурных коннотаций, укреплять региональное сотрудничество, улучшать имидж бренда, внедрять инновационные продукты культурного туризма и содействовать трансформации, модернизации и качественному развитию индустрии культурного туризма провинции Хэнань.